
W dniach 8–10.06.2007 r. w Olejnicy odbyło się III 
wspólne spotkanie prezydiów Dolnośląskiej i Wielko-

polskiej Izby Lekarskiej. W obradach udział wzięli również 
prezesi lub przedstawiciele Izb Lekarskich z: Częstochowy, 
Gorzowa Wielkopolskiego, Katowic, Opola, Zielonej Góry 
i Wojskowej Izby Lekarskiej. Gośćmi spotkania byli prezes 
Naczelnej Izby Lekarskiej Konstanty Radziwiłł i przewod-
niczący Naczelnej Komisji Rewizyjnej Jarosław Zawiliński.

W czasie spotkania podjęto stanowisko w następujących 
sprawach: 
l) zmiany systemu kształcenia lekarzy:

- stan realizacji uchwał VIII Krajowego Zjazdu Lekarzy  
w sprawie kształcenia powinien stać się przedmiotem 
kontroli Naczelnej Komisji Rewizyjnej;

- system musi umożliwić szeroki dostęp lekarzy i lekarzy 
dentystów do specjalizacji;

- sposób uzyskiwania certyfikatu umiejętności z zakresu
węższych dziedzin medycyny lub udzielania określonych 
świadczeń zdrowotnych oraz modułowy system specja-
lizowania lekarzy i lekarzy dentystów wymaga dalszych 
krytycznych dyskusji w gronie ekspertów;

- zadania wraz ze środkami, przeznaczonymi na szkole-
nie zawodowe lekarzy i lekarzy dentystów, realizowane 
aktualnie przez wojewódzkie ośrodki doskonalenia kadr 
medycznych, powinny zostać przekazane samorządowi 
zawodowemu;

2) sytuacji demograficznej środowiska lekarskiego:
- problem tzw. „luki pokoleniowej” i jego skali wymaga 

dalszych badań z zastosowaniem metodologii naukowej 
biorącej pod uwagę złożone aspekty wpływające na takie 
prognozowanie;

3) kontraktowania świadczeń zdrowotnych z koniecznością 
rzeczywistej wyceny pracy lekarzy oraz opiniowania ogól-
nych i szczegółowych warunków umów;

4) niekorzystnych zmian w kodeksie cywilnym w zakresie 
odpowiedzialności cywilnej lekarzy;

5) organizacji biur okręgowych izb lekarskich.

Przedmiotem dyskusji była także aktualna sytuacja w ochro-
nie zdrowia, związana z protestem lekarzy. Zebrani w pełni 
poparli słuszne postulaty protestujących lekarzy z OZZL. 
Stwierdzono, że:
- bez wzrostu nakładów do poziomu 6% PKB nie można mó-

wić o skutecznej naprawie systemu ochrony zdrowia;
- bez dokonania wyceny świadczeń zdrowotnych nie będzie 

możliwe właściwe wynagradzanie; szczególnie należy 
określić wartość nakładu pracy lekarzy i innych pracow-
ników;

- należy urealnić wysokości składek zdrowotnych wszyst-
kich ubezpieczonych;

- należy bezwzględnie umożliwić wprowadzenie dodatko-
wych ubezpieczeń zdrowotnych;

- należy niezwłocznie wstrzymać rozporządzenia Ministra 
Zdrowia z 10.11.2006 roku w sprawie warunków sanitar-
nych, jakim powinny odpowiadać pomieszczenia i urzą-
dzenia zakładu opieki zdrowotnej oraz opracować nowe  
i realne wymogi;

- nadwyżki NFZ powinny być doraźnie skierowane na 
wzrost płac.

Przedstawiciele obu izb lekarskich deklarują chęć uczest-
niczenia w pracach nad stworzeniem nowoczesnego i przy-
jaznego systemu ochrony zdrowia.
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